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BR.0041/4/2010       Nowa Sól, 2010-12-29 
  
 

Protokół Nr IV/2010 
z IV sesji IV kadencji Rady Powiatu Nowosolskiego  

z dnia 29 grudnia 2010 roku. 
 

 IV Sesja IV kadencji Rady Powiatu Nowosolskiego została zwołana przez 
Przewodniczącego Rady Powiatu Jarosława Suskiego na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 
05 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, (tekst jednolity Dz. U. z 2001r. Nr 142,  
poz. 1592 z późn. zm.). 

 W sesji uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście wg załączonej listy obecności  
stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 O godz. 930 Przewodniczący Rady otworzył sesję, stwierdzając na podstawie listy 
obecności radnych, że Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał,  
a następnie odczytał radnym porządek obrad stanowiący załącznik nr 2 do niniejszego 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Witam posła na sejm RP 
p. Bogdana Bojko. Witam kierowników i dyrektorów jednostek organizacyjnych, 
zaproszonych gości, przedstawicieli prasy, radnych mieszkańców, a także nas radnych. 
Zgodnie z listą obecności, stwierdzam, że w tej chwili, w sesji uczestniczy 19 radnych  
i wobec tego rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. Otwieram IV sesję 
Rady Powiatu Nowosolskiego. Wraz z materiałami otrzymaliście Państwo porządek obrad, 
który w tej chwili prezentuje się następująco: 

1. Otwarcie IV sesji Rady Powiatu Nowosolskiego. 
2.  Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.   
3. Podjęcie uchwał w sprawach: 
3.1. zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na rok 2010 – druk numer -
0520/16/2010; 
3.2. zmiany uchwały Nr LI/289/2010 Rady Powiatu Nowosolskiego z dnia  
29 października 2010 r. w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2010- druk numer-0520/07/2010; 
3.3. powierzenia prowadzenia zadania publicznego Gminie Nowa Sól – Miasto 
związanego z utrzymaniem czystości na drogach powiatowych na terenie Gminy Nowa 
Sól- Miasto druk numer - 0520/01/2010; 
3.4. powierzenia prowadzenia zadania publicznego Gminie Nowe Miasteczko   
związanego z utrzymaniem czystości na drogach powiatowych na terenie Gminy Nowe 
Miasteczko - druk numer - 0520/02/2010; 
3.5. powierzenia prowadzenia zadania publicznego Gminie Bytom Odrzański związanego 
z utrzymaniem czystości na drogach powiatowych na terenie Gminie Bytom Odrzański- 
druk numer - 0520/03/2010; 
3.6. powierzenia prowadzenia zadania publicznego Gminie Siedlisko związanego  
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych na terenie Gminy Siedlisko - druk numer -
0520/04/2010; 
3.7. powierzenia prowadzenia zadania publicznego Gminie Kolsko związanego  
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych na terenie Gminy Kolsko - druk numer -
0520/05/2010; 
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3.8. powierzenia prowadzenia zadania publicznego Gminie Nowe Miasteczko  
związanego z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych na terenie Gminy Nowe 
Miasteczko- druk numer - 0520/06/2010; 
4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu Nowosolskiego między sesjami Rady 
Powiatu Nowosolskiego. 
5. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 
6. Sprawy różne. 
7. Zamknięcie obrad. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Czy ktoś z Państwa 
Radnych ma jakieś uwagi, wnioski. Proszę radny Józef Suszyński”. 
 
Radny Józef Suszyński – „Panie Przewodniczący, Szanowni Radni. W imieniu radnej PIS  
p. Izabeli Bojko oraz radnych KWW Wadim Tyszkiewicz ,wnosimy o wprowadzenie do 
porządku obrad punktu zatytułowanego, „Przyjęcie Stanowiska Rady Powiatu Nowosolskiego 
w prawie projektu programu budowy dróg krajowych na lata 2011-2015”. W takim trybie  
to wprowadzamy ponieważ sprawa jest pilna. W tej chwili jak Państwo pewnie z mediów 
wiecie trwają konsultacje tego programu dróg krajowych, który jest redukowany z powodu 
braku finansów w budżecie Państwa i wszyscy zainteresowani składają petycje w swojej 
sprawie. Wczoraj takie stanowisko przyjął Sejmik Województwa Lubuskiego. Uważamy, że 
należy podjąć podobne stanowisko żeby wesprzeć stanowisko Sejmiku. Z tego co wiemy będą 
inne powiaty i gminy podobne stanowiska przyjmować. Żeby nie utrudniać proponujemy to 
stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego w treści uchwalonej przez sejmik, oczywiście 
trzeba zmienić podstawę prawną i zamiast sejmiku wpisać powiat nowosolski, z tym, że ja 
przekażę to do p. Przewodniczącego, dobrze byłoby skserować to i może jakąś przerwę 
zarządzić bo możliwe jest skorygowanie i wniesienie jakiś swoich poprawek jeśli radni 
mieliby taką wolę. Dziękuję”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Dziękuję bardzo, czy są 
inne propozycje do porządku obrad? Nie widzę, jeśli tak, to wniosek radnego Józefa 
Suszyńskiego poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za… proszę radny 
Tadeusz Gabryelczyk”. 
 
Radny Tadeusz Gabryelczyk – „Czy nie dobrze byłoby powiedzieć, w którym punkcie,  
bo być może nie byłaby potrzebna przerwa, tylko w czasie obrad by to stanowisko 
skserowano i jeśli nie byłoby sprzeciwu to proponowałbym przed sprawozdaniem Zarządu tą 
propozycję p. Starosty Suszyńskiego i klubu radnych rozpatrzyć. Dziękuję bardzo”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Wobec tego proponuję 
aby przyjęcie tego Stanowiska odbyło się w punkcie 4, wtedy punkt 4 „Sprawozdanie z 
działalności Zarządu Powiatu Nowosolskiego stałoby się punktem 5 i tak dalej konsekwentnie 
do końca. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem takiego porządku obrad proszę  
o podniesienie ręki”. 
 
Głosowanie; 
za: 20, 
przeciw: 0, 
wstrzymało się: 0. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Dziękuję. Stwierdzam, 
że Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła tak zmieniony porządek obrad. Przystępujemy do 
realizacji porządku obrad. O przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej”. 
 
Ad.3.1. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „O przedstawienie 
projektu uchwały proszę Skarbnika Powiatu p. Ewę Matyla”. 
 
Skarbnik Powiatu Ewa Matyla przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 
Zgodnie z wnioskami  PZD z dnia 15.11.2010r. i 10.12.2010r. zmniejsza się plan dochodów 
w dziale 600, rozdział 60014 § 6207 o kwotę 27.869 zł (mniejsze dofinansowanie ze środków 
LRPO do zadania „Modernizacja ciągu dróg regionalnych ul. Szeroka, Pl. Św. Floriana,  
Al. Wolności) oraz § 6300 o kwotę 61.568 zł. (mniejsza kwota pomocy finansowej od innych 
jst na realizację zadań – niższe wartości zadań inwestycyjnych).  Jednocześnie zmniejsza się 
plan wydatków w dziale 600, rozdział 60014 § 6050 o kwotę 515.958 zł (oszczędności na 
zakończonych zadaniach inwestycyjnych) , § 6057 o kwotę 27.869 zł i § 6300 o kwotę 83.716 
zł (niższa kwota dotacji celowej dla Gminy Nowa Sól Miasto na realizację zadania 
„Przebudowa ulic Staszica i Wojska Polskiego w Nowej Soli). 
Zwiększa się plan dochodów w dziale 700, rozdział 70005 § 0470 o kwotę 330 zł oraz § 0920 
o kwotę 610 zł. z tytułu przewidywanego większego wykonania planu na postawie 
sprawozdania RB – 27S wg stanu na 30.11.2010r. Jednocześnie zmniejsza się plan dochodów 
w dziale 700, rozdział  70005 § 0770 o kwotę 167.849 zł z tytułu mniejszych niż planowano 
dochodów ze sprzedaży mienia powiatu. 
Zwiększa się plan dochodów w dziale 750, rozdział 75020 § 0690 o kwotę 200 zł, § 0970 o 
kwotę 1.218 zł  i § 2700 o kwotę 4.164 zł,. z tytułu przewidywanego większego wykonania 
planu na postawie sprawozdania RB – 27S wg stanu na 30.11.2010r. Jednocześnie zmniejsza 
się plan wydatków w dziale 750, rozdział 75020 § 6610 o kwotę 585.160 zł  z tytułu niższej 
dotacji dla Gminy Nowa Sól Miasto  na realizację zadania inwestycyjnego „Rewitalizacja 
dzielnicy portowej w Nowej Soli”.  
Zwiększa się plan dochodów w dziale 754, rozdział 75411 § 6290 o kwotę 60.000 zł. z tytułu 
przewidywanego większego wykonania planu niż przewidywano (są to środki pozyskane 
przez KP PSP w Nowej Soli na refundację zakupu ciężkiego samochodu ratowniczo-
gaśniczego). Jednocześnie zwiększa się  plan wydatków w dziale 754, rozdział 75411 § 6060 
o kwotę 5.500 zł  z przeznaczeniem na zakup defibrylatora AED Plus na potrzeby KP PSP w 
Nowej Soli. 
Zmniejsza się plan dochodów w dziale 756, rozdział 75622 § 0010 o kwotę 536.662 zł z 
tytułu przewidywanego niższego wykonania planu  na udziały w podatku dochodowym od 
osób fizycznych na podstawie sprawozdania RB – 27S wg stanu na 30.11.2010r.  oraz 
zwiększa się plan w dziale 756, rozdział 75622§ 0020 o kwotę 200.000zł. z tytułu 
przewidywanego większego wykonania planu na postawie sprawozdania RB – 27S wg stanu 
na 30.11.2010r.  
Zwiększa się plan dochodów w dziale 758, rozdział 75814 § 0970 o kwotę 914.245 zł. z 
tytułu przewidywanego większego wykonania planu niż przewidywano (są to środki 
otrzymane od Powiatu Wschowskiego z tytułu wygranego procesu dotyczącego umowy 
kredytu nr 628/653/B/K/2001 z dnia 17.10.2001r.). 
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Zgodnie z wnioskami ZSP NR 3 z dnia 10.12.2010r, ZSP NR 4  z dnia 24.11.2010r. i 
10.12.2010r. oraz ZSP NR 6 z dnia 10.12.2010r. zwiększa się plan dochodów w dziale 801, 
rozdział 80130 § 0690 o kwotę 15.113 zł i § 0750 o kwotę 13.000zł oraz w dziale 854. 
rozdział 85410 § 0750 o kwotę 10.000zł z tytułu wyższych niż planowano dochodów z 
różnych opłat oraz dochodów z najmu i dzierżawy. Zmniejsza się plan dochodów w dziale 
854, rozdział 85410 § 0690 o kwotę 10.000zł. Jednocześnie zwiększa się plan wydatków w 
dziale 801, rozdział 80130 § 4010 o kwotę 15.113 zł, § 4210 o kwotę 3.000 zł, § 4270 o 
kwotę 3.000zł i  § 4300 o kwotę 7.000zł. 
Zwiększa się plan dochodów w dziale 801, rozdział 80130 § 6207 o kwotę 1.642.000 zł oraz 
zmniejsza się plan dochodów dziale 801, rozdział 80130 § 6208 o kwotę 1.834.185 zł. 
Zmiany dokonuje się zgodnie zobowiązującym Rozporządzeniem MF w sprawie 
szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków 
pochodzących ze źródeł zagranicznych oraz z podpisaną umową na dofinansowanie ze 
środków z LRPO zadania inwestycyjnego „Termomodernizacja ZSP NR 4 w Nowej Soli”. 
Jednocześnie zwiększa się plan wydatków w dziale 801, rozdział 80130 § 6057 o kwotę 
1.642.000 zł oraz zmniejsza się plan wydatków dziale 801, rozdział 80130 § 6058 o kwotę 
1.834.185 zł. 
Zmniejsza się dochodów w dziale 801, rozdział 80130 § 6290 o kwotę 100.000 zł, 
jednocześnie zmniejsza się plan wydatków w dziale 801, rozdział 80130 § 6050 o kwotę 
100.000 zł. Zmiany te wynikają z nieotrzymania  w roku bieżącym środków z Totalizatora 
Sportowego na dofinansowanie zadania inwestycyjnego „Rozbudowa hali sportowej przy 
ZSP NR 1 ELEKTRYK w Nowej Soli”. 
Zgodnie z wnioskiem  PCE w Nowej Soli z dnia 10.12.2010r.,zwiększa  się plan dochodów w 
dziale 801, rozdział 80140 § 0750 o kwotę 5.741 zł oraz zmniejsza się plan dochodów dziale 
801, rozdział 80140 § 0830 o kwotę 5.741 zł z tytułu błędnej klasyfikacji otrzymanych 
dochodów. 
Zgodnie z wnioskiem  LO w Nowej Soli z dnia 09.11.2010r.,zwiększa  się plan dochodów w 
dziale 801, rozdział 80195 § 2707 o kwotę 7.711 zł z tytułu otrzymanych środków z 
Euroregionu na wymianę młodzieży. Jednocześnie zwiększa się plan wydatków w dziale 801, 
rozdział 80195 § 4117 o kwotę 80 zł, § 4127 o kwotę 13 zł, § 4177 o kwotę 523 zł, § 4217 o 
kwotę 479 zł, § 4307 o kwotę 6.475 zł, § 4747 o kwotę 63 zł i  § 4757 o kwotę 78 zł. 
Zgodnie z wnioskami  PUP w Nowej Soli z dnia 03.12.2010r. i 10.12.2010r. ,zmniejsza  się 
plan dochodów w dziale 853, rozdział 85333 § 2700 o kwotę 857 zł z tytułu niższych niż 
planowano środków na dodatki do wynagrodzeń finansowane z funduszu pracy. Jednocześnie 
zmniejsza się plan wydatków w dziale 853, rozdział 85333 § 4010 o kwotę 857 zł. Zmniejsza 
się również plan wydatków w dziale 853, rozdział 85333 § 6050 o kwotę 35.012 zł  z tytułu 
rezygnacji w 2010 roku realizacji zadania inwestycyjnego „Modernizacja drogi wewnętrznej 
PUP w Nowej Soli”. 
Zmniejsza się plan dochodów w dziale 900, rozdział 90019 § 0690 o kwotę 82.579 zł  z tytułu 
przewidywanego niższego wykonania planu na postawie sprawozdania RB – 27S wg stanu na 
30.11.2010r. Jednocześnie zwiększa się plan dochodów w dziale 900, rozdział  90019 § 0970 
o kwotę 82.579 zł z tytułu wyższych niż planowano wpływów z różnych dochodów. 
Zwiększa się plan dochodów w dziale 926, rozdział 92601 § 6430 o kwotę 167.000 zł z tytułu 
planowanych wyższych niż zakładano środków z budżetu państwa na realizację zadania 
inwestycyjnego „Budowa boiska ORLIK przy ZSP NR 4 w Nowej Soli”. 
Zmniejsza się plan wydatków w dziale 600, rozdział 60002 § 6050 o kwotę 56.000 zł. z tytułu 
niezrealizowania w roku bieżącym zadania inwestycyjnego „Kolej Retro Doliny Odry – 
dokumentacja”. 
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Zmniejsza się plan wydatków w dziale 757, rozdział 75702 § 8110 o kwotę 460.000 zł. 
(odsetki od kredytów i obligacji) z tytułu przewidywanego niższego wykonania planu  na 
podstawie sprawozdania RB – 27S wg stanu na 30.11.2010r. (niższe wykorzystanie kredytu 
na deficyt, niższe oprocentowanie).    
Zmniejsza się plan wydatków w dziale 757, rozdział 75704 § 8020 o kwotę 377.000 zł. 
(wypłaty z tytułu poręczenie kredytu dla SP ZOZ w Likwidacji we Wschowie) z tytułu 
przewidywanego niższego wykonania planu  na podstawie sprawozdania RB – 27S wg stanu 
na 30.11.2010r. (założono spłaty rat i odsetek od poręczonego kredytu, natomiast spłaty rat 
były regulowane przez likwidatora SP ZOZ, Powiat spłacał tylko odsetki).  
Zgodnie z wnioskiem PCPR w Nowej Soli z dnia 10.12.2010r. zmniejsza się plan wydatków 
w dziale 852, rozdział 85201 § 2320 o kwotę 30.000 i § 3110 o kwotę 4.000 zł , oraz 
zmniejsza się plan wydatków dziale 852, rozdział 85218 § 4110 o kwotę 5.400 i § 4120 o 
kwotę 2.000 zł z tytułu  niewykorzystanych środków w planie finansowym na 2010 rok. 
Dokonuje się aktualizacji załączników nr 6 (Dochody i wydatki związane z realizacja zadań z 
zakresu administracji rządowej wykonywanych na podstawie porozumień z organami 
administracji rządowej), nr 7(Dochody i wydatki związane z realizacją zadań wykonywanych 
na podstawie porozumień między jst)  i nr 8 (Dotacje celowe na zadania własne powiatu 
realizowane przez podmioty należące i nie należące do sektora finansów publicznych)   
ujętych  w Uchwale nr XLI/199/2009 Rady Powiatu Nowosolskiego z dnia 30 grudnia 2009r. 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nowosolskiego na rok 2010. 
Zgodnie z wnioskami PZD w Nowej Soli z dnia 08.12.2010r. i DD w Kożuchowie z dnia 
09.11.2010r.  dokonuje się zmian w pozycjach przychodów i w poszczególnych paragrafach 
wydatków bieżących w załączniku nr 11  ujętego  w Uchwale nr XLI/199/2009 Rady Powiatu 
Nowosolskiego z dnia 30 grudnia 2009r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Nowosolskiego na rok 2010 (Plan przychodów i wydatków gospodarstw pomocniczych oraz 
dochodów i wydatków dochodów własnych.) oraz:  
a) w poz. II pkt 1  w kolumnie 4 zamiast kwoty  144 wpisuje się kwotę 4.430,  w kolumnie  5 
zamiast kwoty 6.101 wpisuje się kwotę 10.387,  
Wprowadza się zmiany w planie wydatków PFGZGiK na rok 2010r. dotyczące konieczności 
zabezpieczenia planu na  dochody i wydatki bieżące. W związku z tym zmianie ulegnie 
załącznik – Plan przychodów i wydatków PFGZGiK ujęty w Uchwale nr XLI/199/2009 Rady 
Powiatu Nowosolskiego z dnia 30 grudnia 2009r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Nowosolskiego na rok 2010 ( załącznik nr 13) : 
- w pozycji przychody – zamiast kwoty 450.000 wpisuje się kwotę 403.700, 
- w pozycji przychody - §  0830 – zamiast kwoty 440.000 wpisuje się kwotę 395.000, 
- w pozycji przychody - §  0920 – zamiast kwoty 10.000 wpisuje się kwotę 8.700, 
- w pozycji wydatki - zamiast kwoty 960.921 wpisuje się kwotę 914.621, 
- w pozycji wydatki bieżące –  zamiast kwoty 624.975 wpisuje się kwotę 578.675, 
- w pozycji wydatki bieżące – §  4210 - zamiast kwoty 27.000 wpisuje się kwotę 32.000, 
- w pozycji wydatki bieżące – §  4300 - zamiast kwoty 378.775 wpisuje się kwotę 325.475, 
- w pozycji wydatki bieżące – §  4750 - zamiast kwoty 45.000 wpisuje się kwotę 47.000. 

 
Zmniejszeniu ulegnie deficyt budżetu Powiatu Nowosolskiego na 2010 rok o 2.730.434 zł. W 
związku z tym zmianie ulegnie również załącznik – Przychody i rozchody budżetu w 2010r. 
ujęty w Uchwale nr XLI/199/2009 Rady Powiatu Nowosolskiego z dnia 30 grudnia 2009r. w 
sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nowosolskiego na rok 2010 ( załącznik nr 3) : 
- w pozycji przychody ogółem – zamiast kwoty 17.383.448 zł wpisuje się kwotę 
14.653.014zł, 
- w pozycji przychody z zaciągniętych pożyczek i kredytów  – zamiast kwoty 15.879.595 zł 
wpisuje się kwotę 13.149.161 zł, 
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W związku ze zmniejszeniem kwoty deficytu zmianie ulegnie par. 10 pkt 2 uchwały 
budżetowej na 2010 rok ( Uchwała nr XLI/199/2009 Rady Powiatu Nowosolskiego z dnia 30 
grudnia 2009r.) : 
- kwotę 16.246.505 zł zastępuje się kwotą 13.516.071 zł. 

 
Budżet Powiatu na rok 2010 po zmianach wyniesie: 
dochody budżetowe Powiatu – 84.972.356 zł w tym: 
- dochody bieżące – 74.087.979 zł, 
- dochody majątkowe – 10.884.377 zł 
wydatki budżetowe Powiatu – 98.488.427 zł w tym: 
- wydatki bieżące – 74.920.297 zł, 
- wydatki majątkowe – 23.568.130 zł, 
deficyt budżetowy w wysokości 13.516.071 zł. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Czy do tak 
przedstawionego projektu uchwały macie Państwo zapytania, uwagi? Proszę radna Izabela 
Bojko”. 
 
Radna Izabela Bojko – „Jeśli chodzi o podatek dochodowy od osób fizycznych i podatek 
dochodowy od osób prawnych tutaj 500.000 zł. uciekło z PIT-u, z czego to wynika?  Czy z 
Państwa założeń? Czy z Ministerstwa Finansów oraz w znaczący sposób wzrósł CIT ze 
100.000 zł. do 300.000 zł. Skąd taka znacząca różnica? Czy podmioty płacą więcej 
podatków? To jest moje pytanie”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Czy są inne pytania 
dotyczące projektu uchwały? Nie widzę, wobec tego bardzo proszę. p. Skarbnik o udzielenie 
odpowiedzi.” 
 
Skarbnik Powiatu Nowosolskiego Ewa Matyla – „Odpowiadam na pytanie. Plany udziału 
w podatku dochodowym od osób fizycznych ustala nam ministerstwo, a plany udziału w 
podatku dochodowym od osób prawnych ustalany jest na podstawie wykonania roku 
poprzedniego. To akurat w roku 2009 nie wykonaliśmy planu i rzeczywiście wykonanie było 
na poziomie 200.000 zł. Rok 2010 pokazał, że należy te wpływy są większe z czego należy 
się cieszyć, czyli więcej wpływa środków z CIT od osób prawnych, stąd ta zmiana”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Skoro nie ma więcej 
pytań i odpowiedź p. Skarbnik jest satysfakcjonującą, to przejdziemy do głosowania nad 
projektem uchwały. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały, proszę  
o podniesienie ręki”. 
 
Głosowanie: 
 
za: 18, 
przeciw: 0, 
wstrzymało się: 0. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Stwierdzam, że w 
głosowaniu brało udział 18 radnych i 18 głosami „za’ projekt uchwały został przyjęty”. 
 

Uchwała Nr IV/5/2011 – załącznik nr 3 
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Ad.3.2 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Przechodzimy teraz do 
kolejnego punktu w porządku obrad to jest do podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały z 
dnia 29 października 2010 r. w sprawie określenia zadań i podziału Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych o przedstawienie projektu uchwały proszę zastępcę 
dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie p. Annę Stęcel – Dobrowolską. 
 
Zastępca dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie p. Anna Stęcel – 
Dobrowolska – „Szanowni Państwo, projekt uchwały w sprawie zmiany wynika  
ze zmniejszenia środków o kwotę 548 zł. w związku z rezygnacją z przyznanego 
dofinansowania uczestnictwa opiekuna w turnusie rehabilitacyjnym oraz o kwotę 1280, 70 zł. 
w związku z rezygnacją osoby niepełnosprawnej z przyznanego dofinansowania likwidacji 
barier architektonicznych .Proponuje się przyniesienie tej kwoty łącznie 1864,10 zł. na 
dofinansowanie do zaopatrzenia osób niepełnosprawnych w sprzęt architektonicznych, 
przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze. Ogółem kwota na realizację zadań z zakresu 
rehabilitacji społecznej pozostaje bez zmian i wynosi 13.313.886,25 zł. natomiast kwota na 
realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej realizowanej przez urząd pracy nadal 
wynosi 696.287,75 zł. Łączna kwota środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w roku 210 wyniosła 2.101,74 zał. Dziękuję”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Dziękuję, otwieram 
dyskusję. Czy do tak przedstawionego projektu uchwały są pytania, uwagi lub propozycje? 
Nie widzę chętnych do zabrania głosu, wobec tego poddaję projekt uchwały pod głosowanie, 
kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały proszę o podniesienie ręki”.  
 
Głosowanie: 
 
za: 19, 
przeciw: 0, 
wstrzymało się: 0. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Stwierdzam, że Rada 
jednogłośnie przyjęła projekt uchwały”. 
 

Uchwała Nr IV/6/2011 – załącznik nr 4 
 

Ad.3.3 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „W kolejnym punkcie 
mamy przedstawiony projekt uchwały dotyczący powierzenia prowadzenia zadania 
publicznego gminie Nowa Sól- Miasto związanego z utrzymaniem czystości na drogach 
powiatowych na terenie gminy Nowa Sól-Miasto. O przedstawienie projektu uchwały proszę 
Kierownika Powiatowego Zarządu Dróg p. Wiesława Starucha”. 
 
Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg Wiesław Staruch – „Panie Przewodniczący, 
Wysoka Rado, Szanowni Państwo, przedstawiam pakiet uchwał Rady Powiatu 
Nowosolskiego. Trzy dotyczące utrzymania dróg i trzy dotyczące zimowego utrzymania dróg. 
Zgodnie z zapowiedzią utrzymania czystości prowadzenia zadnia publicznego związanego z 
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utrzymaniem czystości  na drogach powiatowych na terenie gminy Miasta Nowa Sól. 
Uchwała ta odnosi się do sytuacji, której zadanie związane z utrzymaniem czystości określone 
są w ustawie o drogach publicznych z 1985 r. i w ustawie o utrzymaniu porządku z 1996 r. W 
ustawie o drogach publicznych zarząd drogi jest zobowiązany do utrzymania porządku na 
drogach. Natomiast ustawa o utrzymaniu porządku zobowiązuje również zarząd drogi do 
utrzymania czystości, usuwania tych zanieczyszczeń na chodnikach. Chciałbym tutaj w 
uzasadnieniu do przyjęcia uchwały zwrócić uwagę, że te dwie ustawy określające same 
zadania dla wszystkich kategorii dróg publicznych, dotyczą wszystkich kategorii dróg, 
powiatowych, gminnych wojewódzkich, dróg krajowych. Te same zadania realizują różne 
jednostki organizacyjne. Jak Państwo doskonale wiecie , zakres działania tych grup nawzajem 
się przenika. Tak naprawdę te zadania realizowane są przez te jednostki na tych drogach 
różnych kategorii. I stąd też jakby nasuwa się naturalne pytanie, Czy czasami nie można 
byłoby tą sytuację z uwagi na sieć dróg czy nie należałoby powierzyć tego typu zadania 
jednej jednostce organizacyjnej, Jakiej jednostce? Naturalną rzeczą się wydaje, że powinna to 
być gmina, z uwagi na to, ze ustawa o utrzymaniu w czystości i porządku zobowiązuje gminę  
do szczególnego rodzaju nadzoru nad tymi działaniami związanymi z utrzymaniem dróg w 
czystości. Gmina w ramach tej ustawy jest obowiązana do utrzymania nadzoru. Najlepiej 
byłoby gdyby gmina przejęła te zadania od pozostałych zarządów dróg i drodze 
porozumienia, takie porozumienie jest możliwe do zawarcia w oparciu o ustawy przejęła to 
zadanie i prowadziła. Ta uchwała Rady Powiatu dotycząca Gminy Nowa Sól-Miasto i 
uchwałą dotycząca Gminy Nowe Miasteczko oraz Bytomia Odrzańskiego dotyczą właśnie 
takiej sytuacji gdy gmina przyjmie zadnia w tym wypadku dróg powiatowych. Czy tak się 
stanie w wypadku dróg wojewódzkich? Takie działania są podejmowane i dobrze byłoby 
gdyby taka sytuacja miała miejsce, tak samo jeśli chodzi o drogi krajowe. W uchwale 
dotyczącej powierzenia prowadzenia zadania publicznego Gminie Nowa Sól Miasto 
związanego z utrzymaniem czystości proponujemy aby gmina przyjęła zadanie na drogach, 
które są określone w załączniku do tej uchwały. Są to ulice, które będą w zarządzie dróg 
powiatowych od 1 stycznia. Jak Państwo wiecie od 1 stycznia 2011 r. zamieniamy się 
szeregiem ulic i ta uchwała dotyczy sytuacji po 1 stycznia. Wstępne rozmowy z Gminą Nowa 
Sól - Miasto były prowadzone, uzgodnienia są zrobione. Miasto taką uchwałę o przejęciu tych 
dróg podjęło. W związku z tym aby zarząd Powiatu mógł podpisać porozumienie potrzebna 
jest uchwała Rady Powiatu. Dziękuję”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Czy do tak 
przedstawionego projektu uchwały przez p. Kierownika, ktoś z Państwa Radnych ma pytania, 
uwagi? Bardzo proszę radna Izabela Bojko”. 
 
Radna Izabela Bojko – „Chodzi mi o projekt numer druku – 0520/06/2010 i druk numer – 
0520/02/2010 w sprawie powierzenia prowadzenia zadania publicznego gminie Nowe 
Miasteczko. Proszę powiedzieć dlaczego są dwa porozumienia? Skąd się wzięły dwie 
uchwały osobno? Z których druga zawiera pierwszą”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Czy są jeszcze inne 
pytania, uwagi? Nie widzę, proszę o wyjaśnienie”. 
 
Wiesław Staruch Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg – „Ja wymieniłem tutaj uchwałę 
z Nową Solą, za chwilę dojdziemy do głosowania nad uchwałą. Mówię o utrzymaniu  
czystości w Nowym Miasteczku, potem będzie Bytom Odrzański. Później przejdziemy do 
uchwał dotyczących utrzymania czystości, bo to są odrębne uchwały i dotyczą utrzymania 
czystości, druga dotyczy zadania związanego z zimowym utrzymaniem dróg. Dziękuję”. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Kto z Państwa jest za 
przyjęciem projektu uchwały proszę o podniesienie ręki”. 
 
Głosowanie: 
 
za: 20, 
przeciw: 0, 
wstrzymało się: 0. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Stwierdzam, że w sesji 
uczestniczy 20 radnych i Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały”. 
 

Uchwała Nr IV/7/2011 – załącznik nr 5 
 
Ad.3.4. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Przechodzimy do 
kolejnego punktu w porządku obrad, to jest do podjęcia uchwały w sprawie powierzenia 
prowadzenia zadania publicznego gminie Nowe Miasteczko zwianego z utrzymaniem 
czystości na terenie gminy Nowe Miasteczko”. 
 
Wiesław Staruch Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg – „Uchwała ta odnosi się do 
sytuacji, którą przed chwilą wymieniłem. Także uzasadnienie będzie identyczne. Ulice 
których to dotyczy są wymienione  w załączniku do uchwały. Rozmowy w sprawie 
podpisania takiego porozumienia gminą Nowe Miasteczko są poczynione. Od kilku lat takie 
porozumienia rokrocznie z gminą podpisujemy. I zarówno my jak i gmina jesteśmy 
zadowoleni. Dziękuję”.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Czy do tego projektu 
uchwały są uwagi, zapytania? Bardzo proszę radny Grzegorz Potęga”. 
 
Radny Grzegorz Potęga – „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni goście. 
Chciałbym zadać pytanie. Rozmawiamy o tym § 2 wzajemnych rozliczeń finansowych, 
mógłby Pan słówko o tym nakreślić, oczywiście nie dotyczy to tylko Gminy Nowe 
Miasteczko”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Czy są jeszcze inne 
pytania, uwagi? Nie widzę, proszę o wyjaśnienie”. 
 
Wiesław Staruch Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg – „W tym § 2 bardzo ogólnie 
napisanym, że powierza się, to uzgodnienia dotyczące wysokości czyli sposobu  rozliczenia 
Zarządowi Powiatu, to będzie przedmiotem negocjacji. Do tej pory przyjmowaliśmy, że w 
stosunku do Nowej Soli, to była taka sytuacja, że zadania, o których mówimy, my 
wykonujemy nie własnymi siłami, organizujemy przetargi i w przetargu wyłaniamy firmę, 
która nam te prace wykonuje. I z taką też propozycją  wyszliśmy do Miasta Nowa Sól, i ona 
została wstępnie przyjęta. Kwestia okresu. W naszych rozmowach pojawia się okres 
kilkuletni. Z jednej strony będziemy mieli dłuższy okres obowiązywania takiego 
porozumienia, to będziemy spokojniejsi, ci co maja wykonywać. Miasto też własnymi siłami 
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nie wykonuje aczkolwiek niekoniecznie bo oni mają własne siły ale to się wiąże z 
podpisywaniem umowy z wykonawcami. Ten okres będzie przedmiotem rozmów. 
Niewykluczone, że będziemy chcieli podpisać takie wieloletnie porozumienie z rozliczeniem 
rocznym. Dziękuję”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Czy są jeszcze jakieś 
pytania? Nie widzę, przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały proszę o podniesienie ręki”. 
 
Głosowanie: 
za: 20, 
przeciw: 0, 
wstrzymało się: 0. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Stwierdzam, że Rada 
jednogłośnie przyjęła projekt uchwały”. 
 

Uchwała Nr IV/8/2011 – załącznik nr 6 
 
Ad.3.5. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „W kolejnym punkcie 
zajmiemy się powierzeniem prowadzenia zadania utrzymania czystości z gminą Bytom 
Odrzański”. 
 
Wiesław Staruch Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg – „To jest trzecia uchwała 
związana z utrzymaniem czystości. Uzasadnienie takie jak do pozostałych. Też w przypadku 
Bytomia Odrzańskiego mamy taką praktykę, ze te porozumienia coroczne były podpisywane i 
ta praktyka się sprawdziła i chcielibyśmy to kontynuować. Być może będziemy jeszcze 
rozmawiać z gminą Kożuchów. Deklaracji konkretnej z gminy Kożuchów nie ma. Jeśli 
pojawią się takie możliwości, to zwrócimy się do Państwa z taką uchwałą, która otworzy nam 
drogę zawierać takie porozumienia”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Czy są jeszcze jakieś 
pytania? Nie widzę, przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały proszę o podniesienie ręki”. 
 
Głosowanie: 
za: 20, 
przeciw: 0, 
wstrzymało się: 0. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Stwierdzam, że Rada 
jednogłośnie przyjęła projekt uchwały”. 
 

Uchwała Nr IV/9/2011 – załącznik nr 7  
 
 
 
 



 11

 
Ad.3.6. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „W dalszej kolejności 
zajmiemy się projektem uchwały  dotyczącym powierzenia prowadzenia zadania Publicznego 
gminie Siedlisko związanego  z zimowym utrzymaniem dróg na terenie gminy Siedlisko”. 
 
Wiesław Staruch Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg – „Szanowni Państwo, kolejny 
pakiet ustaw dotyczących powierzenia prowadzenia zadania związanego z zimowym 
utrzymaniem dróg. To zadanie jakby inne ale zadanie, które też jest określone w podobny 
Sposób i podobnie się je prowadzi jak utrzymanie czystości. Jest to zadanie określone dla 
Zarządu w ustawie o drogach publicznych. Jest to zobowiązanie które w części zarząd 
zobowiązuje ustawa z 1996 r. dotycząca utrzymania czystości, Jeżeli chodzi o prowadzenie 
zimowego utrzymania dróg to są dwa systemy: system liniowy prowadzenia zadania i taki 
system jest systemem dobrym, jednym w zasadzie jeśli chodzi o autostrady i drogi 
ekspresowe i pozostałe drogi krajowe. Natomiast na drogach gminnych i powiatowych a 
nawet i na drogach wojewódzkich bardziej racjonalnym jest system obszarowy. Z uwagi na 
sieć dróg powiatowych czy gminnych, która ta sieć charakteryzuje się tym, ze w wielu 
przypadkach brak jest ciągłości, odcinki dróg są krótkie, przecinające. W związku z tym 
mamy doczynienia, że część dróg jest odśnieżona a cześć nie. Dlatego właśnie ten pług z 
piaskarką jedzie z podniesionym  pługiem i nie sypie. To jest związane z ciągłością dróg, ta 
piaskarka jedzie na drogę gminną i musi przejechać przez drogę powiatową. System 
obszarowy eliminuje te puste przedbiegi i przyczynia się do lepszego utrzymania sprzętu. Ta 
nasza propozycja zmierza do tego aby przyjąć taki system. W przypadku tej uchwały dot. 
Gminy Siedlisko, to jest to droga w Bielawach żeby dojechać do tej z Nowej Soli, to trzeba 
przejechać kilkanaście  kilometrów. Tego typu sytuacje też są przy innych  typach dróg. Stąd 
tez porozumiewamy się z wójtem Gminy Siedlisko, że on to na siebie bierze za symboliczną 
wręcz opłatą i będzie utrzymywała tę drogę, która jest w załączniku do tej uchwały. Podobne 
sytuacje będą miały uzasadnienie do tych kolejnych uchwał tzn. uchwał dotyczących 
zimowego utrzymania dróg gminy Siedlisko i Nowe Miasteczko. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Czy są jeszcze jakieś 
pytania? Nie widzę, przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały proszę o podniesienie ręki”. 
 
Głosowanie: 
za: 20, 
przeciw: 0, 
wstrzymało się: 0. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Stwierdzam, że Rada 
jednogłośnie przyjęła projekt uchwały”. 
 

Uchwała Nr IV/10/2011 – załącznik nr 8 
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Ad.3.7. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „W kolejnym punkcie  
zajmiemy się projektem uchwały dotyczącym powierzenia prowadzenia zadania Publicznego 
gminie Kolsko związanego  z zimowym utrzymaniem dróg na terenie gminy Kolsko”. 
 
Wiesław Staruch Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg – „Jeśli chodzi o uchwałę 
powierzenia zadania zimowego utrzymania dróg gminy Kolsko, sytuacja jest jakby 
przetestowana bo takie porozumienie  od kilku lat z gminą Kolsko. I my i gmina Kolsko 
jesteśmy zadowoleni. Tutaj też jest sytuacja podobna, aby tam dojechać trzeba przejechać 
kilka kilometrów drogą wojewódzką wiec te przebiegi puste są ewidentne. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Czy są jeszcze jakieś 
pytania? Nie widzę, przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały proszę o podniesienie ręki”. 
 
Głosowanie: 
za: 20, 
przeciw: 0, 
wstrzymało się: 0. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Stwierdzam, że również 
ten projekt uchwały został jednogłośnie przyjęty.”. 
 

Uchwała Nr IV/11/2011 – załącznik nr 9 
 
Ad.3.8. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Mamy przedstawiony 
projekt uchwały dotyczący powierzenia prowadzenia zadania publicznego zwianego z 
zimowym utrzymaniem dróg powiatowych na terenie gminy Nowe Miasteczko”.  
 
Wiesław Staruch Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg – „W przypadku tej uchwały 
rozmowy trwają z gminą Nowe Miasteczko. Sytuacja jest podobna jak w przypadku 
poprzednich uchwał, oprócz że w tamtych sytuacjach jakby uzgodniono. Natomiast  
w przypadku Nowego Miasteczka, rozmowy trwają i nie wiem czy w tym roku do takiego 
porozumienia dojdzie. Deklaracja była dwa miesiące temu. Burmistrz bardzo chętnie chciał 
podejść do takiego porozumienia  a dzisiaj ma wątpliwości  o tym, że uznał czy że nie wiem 
czy jest przygotowany do tego sprzętowo. Będziemy prowadzić rozmowy z pozostałymi 
gminami dotyczące zimowego utrzymania. Z miastem rozmowy były prowadzone, nie 
dojdzie do podpisania porozumienia w tym roku, może sytuacja się zmieni, będziemy także 
rozmawiać z Bytomiem abyśmy takie porozumienie zawarli. I następne uchwały  
w odpowiednim czasie będziemy przedkładać”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Czy są jeszcze jakieś 
pytania? Nie widzę, przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały proszę o podniesienie ręki”. 
 
Głosowanie: 
za: 20, 
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przeciw: 0, 
wstrzymało się: 0. 

Uchwała Nr IV/12/2011 – załącznik nr 10 
 
 
Po przerwie 
 
Ad.4. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Stwierdzam, że Rada 
jednogłośnie przyjęła projekt uchwały. I jak wcześniej ustalaliśmy na początku obrad 
zajmiemy się teraz stanowiskiem Sejmiku i teraz aby ustalić szczegóły tego stanowiska 
ogłaszam 10 minut przerwy.” 
 
Po przerwie: 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Proszę wnioskującego 
Józefa Suszyńskiego o przedstawienie projektu stanowiska. 
 
Radny Józef Suszyński odczytał projekt stanowiska . 
 
Radny Józef Suszyński – Proszę dalej treść odczyta Tadeusz Gabryelczyk ma propozycję 
odnośnie ostatniego zdania i krótko mówiąc jest ona zgodna z moim myśleniem”. 
 
Radny Tadeusz Gabryelczyk – „Panie Przewodniczący Wysoka Rado Szanowni Państwo. 
Ostatni akapit brzmi w ten sposób „Mając na uwadze niezwykle istotny, dla rozwoju sieci 
drogowej województwa lubuskiego oraz całego obszaru Polski Zachodniej, charakter 
połączenia drogowego jakim jest budowana obecnie przez GODDKiA droga ekspresowa S-3, 
Rada Powiatu Nowosolskiego wnosi….. ja proponuje te słowa zastąpić „w pełni popiera” 
zabiegi Zarządu Województwa Lubuskiego o ujęcie całego odcinka pomiędzy Gorzowem 
Wielkopolskim a Nowa Solą oraz realizację II etapu budowy autostrady A-18 (przebudowa 
jezdni południowej), a także wymienionych dróg krajowych, do planu inwestycji, których 
realizacja rozpocznie się do roku 2013”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Czy do tak 
przedstawionego projektu stanowiska Rady Powiatu Nowosolskiego. Macie Państwo Jaksę 
propozycje. Proszę p. radna Małgorzata Lachowicz – Murawska”. 
 
Radna Małgorzata Lachowicz-Murawska – „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Nie do 
treści stanowiska ale chciałabym się odnieść aby włączyć się w zbieranie podpisów dla 
takiego stanowiska. Wczoraj sejmik podjął taką decyzję, że będzie to wspólna inicjatywa 
parlamentarzystów Województwa Zachodniopomorskiego i Lubuskiego i takie głosy poparcia 
mieszkańców naszych dwóch województw będą zbierane. Pani Marszałek Polak określi w 
jakiej formie, jakie dane będą potrzebne i wówczas byśmy również odwoływalibyśmy by w 
jak najkrótszym czasie takie głosy poparcia zebrać. Województwo Małopolskie właśnie tak 
lobbując za swoimi inicjatywami zebrało na dzień dzisiejszy 20.000 podpisów i jest to 
podobno sygnał znaczący Ministerstwa i dla Rządu. Tym bardziej, ze przetarg na ten odcinek 
do Międzyrzecza nie został jeszcze na dzień dzisiejszy odwołany więc jest szansa by ta 
inicjatywa miała uznanie”. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Czy ktoś chciałby 
zabrać jeszcze głos? Nie widzę chętnych do zabrania głosu. Wobec tego poddaję projekt 
stanowiska pod głosowanie kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu stanowiska w 
formie tutaj przedstawionej proszę o podniesienie ręki”. 
 
Głosowanie: 
za: 20, 
przeciw: 0, 
wstrzymało się: 0. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Dziękuję. Stwierdzam, 
że Rada jednogłośnie przyjęła stanowisko w sprawie projektu programu budowy dróg 
krajowych na lata 2011-2015. – załącznik nr 11. Przechodzimy do kolejnego punktu w 
porządku obrad w punkcie 5 sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu Nowosolskiego  
w okresie między sesjami Rady Powiatu”. – załącznik nr 12 
 
Ad.5. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Czy ktoś chce zabrać 
głos w tej sprawie lub poprosić o wyjaśnienie. Proszę radna Izabela Bojko 
 
Radna Izabela Bojko – „Otóż w paragrafie 3 w sprawie określenia innych spraw i zadań  w 
pkt 6 pisze; zaopiniował inwestycję drogową pn. „Budowa obwodnicy miasta Kożuchów w 
ciągu drogi krajowej 297 oraz inwestycję dotyczącą budowy drugiej jezdni drogi ekspresowej 
S3 na odcinku Sulechów – Nowa Sól”. Wiem od radnego Województwa Lubuskiego  
p. Roberta Palucha, że ta inwestycja znalazła się na liście  rezerwowej i czy jest szansa na to, 
aby ta inwestycja znalazła się na liście wojewódzkiej  Zarządu Dróg Wojewódzkich by 
przywrócić  kluczowe miejsce na liście  i proszę jeszcze powiedzieć w jakim zakresie jest 
zaopiniowane, na jaki wniosek Zarządu Dróg, czy z własnej inicjatywy. Dziękuję”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Czy są jeszcze inne 
pytania? Jeśli nie ma to bardzo proszę Starostę p. Małgorzatę -Lachowicz –Murawską  
o wyjaśnienie tej kwestii”. 
 
Starosta Nowosolski Małgorzata Lachowicz-Murawska – „Szanowni Państwo to 
opiniowanie  nie jest z naszej własnej inicjatywy dlatego, że my opiniujemy przedłożone 
projekty dotyczące przebiegu trasy  przez Powiat Nowosolski ale łączące się na granicy z 
innymi, sąsiednimi powiatami i taką opinię opracowujemy. Wydział Budownictwa jest 
merytorycznie odpowiedzialny i wydział te opinie zbiera, również od podległych nam 
jednostek min. z PZD aby odnieść się i przekazać interes naszego powiatu  w zakresie 
projektowanych dróg, to nie jest nasza inwestycja i my tutaj nie jesteśmy inwestorem. My tę 
opinię przekazujemy na rzecz szczegółowego opracowania projektowego i taką opinię, która 
wskazuje nasze obawy, zagrożenia naszego stanowiska w zakresie prowadzenia inwestycji na 
terenie naszego powiatu, w sytuacji kiedy my nie jesteśmy inwestorami bo dla dróg 
wojewódzkich inwestorem jest Urząd Marszałkowski. I to są opinie takie w trakcie 
przygotowania inwestycji”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Dziękuję. Skoro nie ma 
więcej pytań, przechodzimy do kolejnego punktu w porządku obrad, tj. do interpelacji 
zapytań i wniosków radnych.” 
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Ad.6. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „ Czy ktoś chce zabrać 
głos? Proszę radny Andrzej Ziarek”. 
 
Radny Andrzej Ziarek  – „Szanowni Państwo, moja interpelacja będzie nie tak długa. 
Chodzi mi o zimowe utrzymanie dróg relacji Lipiny –Stany – Nowa Sól i Lubięcin-Buczków. 
Odśnieżanie, które się tam odbywa jest prowadzone w godzinach południowych. Prosiłbym, 
aby w miarę możliwości mogło się odbywać w godzinach porannych. Z tych miejscowości są 
dowożone dzieci do szkół, a przy intensywnych opadach i odśnieżaniu późniejszym jest to 
niemożliwe. Dziękuję bardzo”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Dziękuję. Proszę radny 
Tadeusz Gabryelczyk”. 
 
Radny Tadeusz Gabryelczyk – „Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, kilka miesięcy 
temu Rada Powiatu Nowosolskiego podjęła uchwałę o sprzedaży szpitala wschowskiego za 
kwotę ledwie przekraczającą pięć milionów złotych, co w moim przekonaniu jest utratą 
dochodów kilkunastu milionów wartości. Chciałbym się dowiedzieć jak ta uchwała jest 
realizowana? Dziękuję bardzo”. 
 
Radna Izabela Bojko złożyła pisemne interpelacje, które stanowią załącznik nr 13 i 14 do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad.7. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Proszę radna Helena 
Piskorska”. 
 
Radna Helena Piskorska – „Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni i zaproszeni 
Goście. Chciałam poinformować Państwa, że z objęciem mandatu radnej powiatu 
nowosolskiego z listy Platformy Obywatelskiej wstępuję do klubu radnych Platformy.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Dziękuję bardzo. Proszę 
o zabranie głosu radnego Romualda Fedorczak”. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Romuald Fedorczak – „Panie 
Przewodniczący, Wysoka Rado, zaproszeni Goście, korzystając że kończymy niebawem rok i 
rozpoczynamy następny i obserwując, to co się dzisiaj działo na sesji, chciałbym się podzielić 
krótką refleksją. Dzisiejsze obrady, jednogłośne przegłosowywanie wszystkich uchwał 
pokazały, że wszystkim nam jest bliższe stwierdzenie „że ważne jest co, a nieważne jest kto”. 
Dlatego jeszcze raz prosiłbym o podjecie trudu stworzenia szerokiej koalicji w obecnej 
Radzie Powiatu Nowosolskiego, aby to ułatwić i wskazać drogę ku temu zamiast 
noworocznych życzeń tradycyjnie składanych chciałbym przytoczyć dwa krótkie przesłania 
wypowiedziane przez osoby, z których jedna jest darzona szerokim autorytetem. I tak 
chciałbym przytoczyć słowa Kardynała Dziwisz, jego słowa wypowiedziane na Pasterce w 
Katedrze Wawelskiej. Wołał on o zrozumienie i o większą życzliwość w życiu społecznym i 
politycznym, o wzajemne pojednanie, podanie sobie rąk, o szacunek dla osób inaczej 
myślących, bo mają do tego prawo”. I drugie przesłanie, ktoś kto interesuje się muzyką 
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rockową, to zna utwór zespołu Dżem, „Dzień, w którym pękło niebo” i już nieżyjący Ryszard 
Riedel śpiewał. „Powiedział Pan, daję Wam ogień, podajcie sobie ręce i żyjcie w zgodzie. 
Żyjcie w zgodzie z ptakami, niech płoną Wasze serca i oczy Wasze niech nigdy nie znają 
łez”… co się stało gdy tytułowe niebo pękło? Dla zainteresowanych proszę znaleźć ten 
fragment i tam w następnych strofach tego utworu jest napisane. Dziękuję życzę wszystkim 
Szczęśliwego Nowego Roku”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Czy ktoś z Państwa w 
tym punkcie chciałby zabrać głos? Nie widzę? Jeśli nie, to ja jako Przewodniczący , może nie 
będą to życzenia noworoczne ale życzę sobie i Państwu również abyście w terminie złożyli 
oświadczenia majątkowe. Szczególnie Ci co chcą być radnymi. Termin upływa 2 stycznia 
oraz chciałbym poinformować Szanowną Radę o rozstrzygnięciu nadzorczym Wojewody 
Lubuskiego, odczytam tylko rozstrzygnięcie, natomiast uzasadnienie będzie w Biurze Rady. 
To tyle jeśli chodzi o sprawy różne. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę 
wobec tego, kończąc chciałbym w swoim imieniu a także Prezydium Rady Powiatu 
Nowosolskiego życzyć Państwu Szczęśliwego Nowego Roku wszystko co najlepsze w tym 
nadchodzącym 2011 roku abyśmy mieli możliwość wspólnie pracować dla dobra Powiatu 
Nowosolskiego”.  
 
Ad.8. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski – „Po wyczerpaniu 
porządku obrad zamykam IV sesję Rady Powiatu Nowosolskiego”. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu 
(-) Jarosław Suski 


